

The Pierre Elliott Trudeau Foundation

Doctoral Scholarship

(L'information en français suit)

The Pierre Elliott Trudeau Foundation is an independent and non-partisan charity established in 2001 as a living memorial to the former prime minister by his family, friends, and colleagues. In 2002, with the support of the House of Commons, the Government of Canada endowed the Foundation with the Advanced Research in the Humanities and Human Sciences Fund. The Foundation also benefits from private donations. By granting doctoral scholarships, awarding fellowships, appointing mentors, and holding public events, the Foundation encourages critical reflection and action in four areas important to Canadians: human rights and dignity, responsible citizenship, Canada's role in the world, and people and their natural environment.

The Pierre Elliott Trudeau Foundation doctoral scholarships in the humanities and social sciences are the only one of its scope and stature in the country. Each year, the Foundation awards up to fifteen scholarships to Canadian and foreign doctoral candidates pursuing research related to one of its four founding themes. Trudeau scholars are outstanding students who are interested in growing in a multidisciplinary learning environment and in addressing important questions for Canada and the world.

Award Name: The Pierre Elliott Trudeau Foundation Doctoral Scholarship

Eligible Fields of Studies: Social Sciences and Humanities

Type(s) of Programs: PhD

Further Criteria:

- Full-time first or second year students enrolled (or in the process of enrolling) in a doctoral program in the humanities and social sciences; and
- Canadian citizens or permanent residents enrolled full-time in a doctoral program in Canada, or Canadian citizens enrolled full-time in a doctoral program outside of Canada.
- Up to one scholar in four per given year may be a foreign national enrolled full-time in a doctoral program at a Canadian institution. This applies in particular to students from emerging nations.
- Academic excellence, communication skills, and public engagement
- Desire to contribute to public dialogue and transmit knowledge, desire to be involved in the community with other researchers or scholars, and thematic relevance of the doctoral research

Value: \$60,000 (/year for 3 years)

Application Deadline: November 30th (Internally to St. Paul University)

For further information, please consult <http://www.trudeaufoundation.ca/en/programs/doctoral-scholarships>

Les bourses doctorales de la Fondation Pierre Elliott Trudeau

La Fondation Pierre Elliott Trudeau est un organisme de bienfaisance indépendant et sans affiliation politique créé en 2001 par les amis, la famille et les collègues de l'ancien premier ministre pour lui rendre hommage. Avec l'appui de la Chambre des communes, le gouvernement du Canada lui a confié en 2002 la gestion du Fonds pour l'avancement des sciences humaines et humanités. La Fondation bénéficie aussi du soutien de ses donateurs. Grâce à ses bourses doctorales, prix de recherche, mentorat et évènements publics, la Fondation suscite la réflexion et l'engagement dans quatre thèmes cruciaux pour les Canadiens : les droits de la personne, la citoyenneté responsable, le Canada dans le monde et l'environnement.

Les bourses doctorales de la Fondation Pierre Elliott Trudeau en sciences humaines et sociales sont uniques au pays. Chaque année, la Fondation remet jusqu'à quinze bourses à des doctorants canadiens ou étrangers dont le projet de recherche est lié à l'un de ses quatre thèmes fondateurs. Des étudiants exceptionnels intéressés à s'engager dans un milieu multidisciplinaire, les boursiers Trudeau se penchent sur des questions essentielles pour le Canada et le monde.

Nom de Bourse: Les bourses doctorales de la Fondation Pierre Elliott Trudeau

Domaine d'Étude: Sciences humaines et sociales

Type(s) de Programme: PhD

Autres Critères:

- Étudiants au doctorat en sciences humaines et sociales inscrits (ou en voie d'inscription) à temps plein en première ou deuxième année, et
- Citoyens canadiens ou immigrants reçus inscrits à temps plein dans un programme de doctorat au Canada, ou citoyens canadiens inscrits à temps plein dans un programme de doctorat à l'étranger.
- Jusqu'à un boursier sur quatre, pour une année donnée, peut être un ressortissant étranger inscrit à temps plein dans un programme de doctorat au sein d'une institution canadienne. Ce cas s'applique en particulier aux étudiants provenant des pays émergents.
- Excellence universitaire, aptitude à communiquer, et engagement public
- Volonté de contribuer au débat public et de transmettre son savoir, volonté de s'engager au sein de la communauté avec d'autres chercheurs, boursiers ou décideurs, et pertinence thématique du projet doctoral

Montant de Bourse: 60 000 \$ (/par année pour 3 ans)

Date Limite: le 30 novembre 2017 (interne)

Pour plus d'information, veuillez consulter <http://www.trudeaufoundation.ca/fr/programmes/bourses-doctorales>